



السيرة الذاتية

أ.د. علاء محمد السيد وفا

أستاذ الباطنة والغدد الصماء والسكر والميتابوليزم والتغذية

الكلينيكية

كلية الطب- جامعة المنصورة - مصر

محمول: 01006569680- 01145970606

dralaa@mans.edu.eg

dralaawafa@hotmail.com

alaawafa2003@gmail.com

يوليو 2024

السيرة الذاتية
أ.د. علاء محمد السيد وفا
استاذ الباطنة والغدد الصماء والسكر والتغذية الإكلينيكية
كلية الطب- جامعة المنصورة - مصر

البيانات الشخصية:

الاسم: - علاء محمد السيد وفا
تاريخ الميلاد: - 1970/9/7
الجنسية: مصري
الحالة: متزوج
الاجتماعية:
العنوان: مصر - الدقهلية - المنصورة - ش منار الإسلام الخلفاء
الراشدين
الوظيفة الحالية: أستاذ الامراض الباطنة
التخصص: سكر وغدد صماء ومتابوليزم وتغذية إكلينيكية
الدقيق:
تليفون: 01006569680 - 01145970606
بريد الإلكتروني: dralaa@mans.edu.eg
البيانات البحثية (الملفات التعريفية الخاصة بقطاع الدراسات العليا والبحوث):

ORCID ID <https://orcid.org/0000-0002-2022-4912>
ResearcherID <http://www.researcherid.com/rid/P-4039-2018>
Research Gate Profile https://www.researchgate.net/profile/Alaa_Wafa5
Academia.edu Profile <https://mansoura.academia.edu/AlaaAlsayed1>
Egyptian Knowledge Bank dralaa@mans.edu.eg

المؤهلات العلمية:

- 1- بكالوريوس الطب والجراحة – جامعة المنصورة 1994
- 2- ماجستير الباطنة العامة -جامعة المنصورة 2000.
- 3-دكتوراه الباطنة العامة -جامعة المنصورة 2005.

التاريخ الوظيفي:

- 1- طبيب بشرى ثالث: 1996/3/1
- 2- طبيب مقيم بمستشفيات جامعة المنصورة: 1997/9/2
- 3- معيد بقسم الباطنة العامة: 2000/5/14
- 4- مدرس مساعد بقسم الباطنة العامة: 2000/8/21
- 5- مدرس بقسم الباطنة العامة: 2005/8/29
- 6- أستاذ مساعد بقسم الباطنة العامة: 2012/7/1
- 7- أستاذ بقسم الباطنة العامة: 2019/1/23

المناصب الإدارية:

- 1- تم تكليفي لأصبح رئيس كمنترول الدكتوراة بكلية طب المنصورة (قطاع الدراسات العليا) في الفترة من يناير 2017 حتى الان.
- 2- نائب رئيس كمنترول الدكتوراة بكلية طب المنصورة (قطاع الدراسات العليا) في الفترة من يناير 2016 الي 2017.
- 3- عضو لجنة الدراسات العليا بكلية طب المنصورة في الفترة من 2017 حتى الان.
- 4- مسئول إداري بوحدة الغدد الصماء والسكر بمستشفى الباطنة التخصصي (جامعة المنصورة) في الفترة من 2016 الي 2018.
- 5- رئيس الفصل الدراسي الثامن نظام 1+6 ببرنامج المنصورة مانشستر للتعليم الطبي في الفترة من 2014 و 2020.
- 6- تطوير وتحديث الفصل الدراسي الثامن نظام 1+6 ببرنامج المنصورة مانشستر للتعليم حسب المعايير والمقاييس التابعة لنظام 2+5 ليصبح الفصل الدراسي السادس.
- 7- رئيس الفصل الدراسي السادس نظام 2+5 ببرنامج المنصورة مانشستر للتعليم الطبي للعام الدراسي 2021/2020 حتى 2022/2023.
- 8- رئيس كمنترول الفصل الدراسي الثالث والرابع بنظام 2 + 5 ببرنامج المنصورة مانشستر للتعليم الطبي للعام الدراسي

- 9- عضو اللجنة الطبية للاشراف الطبي ووضع التقارير الطبية للعاملين بمستشفيات العزل بجامعة المنصورة من اطباء (مدرسين ومدرسين مساعدين ونواب واخصائيين تمرير) اثناء جائحة كورونا .
- 10- رئيس اللجنة الاحترافية للاعداد لامتحانات الماجستير والدكتوراه اثناء جائحة كورونا حيث تم عمل خطة شاملة لتحقيق كل الاجراءات الاحترافية لحماية الطلاب والمشرفين على لجان الامتحانات من الهيئة الادارية وايضا السادة اعضاء هيئة التدريس و الاساتذة المشاركين في اعادة الامتحانات في التخصصات المختلفة

الشهادات المهنية:

- الدبلومة المتقدمة في مرض السكري بتقدير إمتياز من جامعة كارديف بانجلترا
Postgraduate diploma in Diabetes- Cardiff university – with
distinction 4, Feb ,2014

عضوية اللجان الاكاديمية:

1. عضو اللجنة الدائمة لفحص الانتاج العلمي للترقيات لشغل وظائف الاساتذة والاساتذة المساعدين للدورة الرابعة عشرة (2022 - 2025) بالمجلس الاعلى للجامعات بوزارة التعليم العالي للمرة الثانية علي التوالي.
2. عضو اللجنة الدائمة لفحص الانتاج العلمي للترقيات لشغل وظائف الاساتذة والاساتذة المساعدين للدورة الثالثة عشرة (2019 - 2022) بالمجلس الاعلى للجامعات بوزارة التعليم العالي.
3. عضو اللجنة الوطنية للغدد الصماء والسكر – اكااديمية البحث العلمي من 2013/10/20 لمدة دورتين متتاليتين.

تم اختياري كطبيب مثالي علي مستوى جمهورية مصر العربية لعام 2024 وتكريمي في الاحتفال بيوم الطبيب في النقابة العامة للأطباء بحضور معالي السيد وزير الصحة ووزير التعليم العالي يوم 2024/5/19 محكم في المجالات العلمية العالمية والمصرية:

- محكم في لجنة ترقية الساعده أساتذة المساعدين للدورة .
- محكم دولي للأبحاث في مجلة International Journal of Clinical Medicine (IJCM) من 2019 حتي الآن.

النشاط الأكاديمي والإكلينيكي بقسم الباطنة العامة وبكلية طب المنصورة:

النشاط العلمي والتدريسي بقسم الأمراض الباطنة بكلية طب المنصورة :

- المشاركة في المحاضرات و التدريس الإكلينيكي لطلبة السنة الخامسة.
- المشاركة في المحاضرات و التدريس الإكلينيكي لطلبة الفصل الدراسي السادس في البرنامج المطور
- تدريس مادة الباطنة لطلبة كلية التمريض
- المشاركة في أعمال امتحانات طلبة البكالوريوس.
- المشاركة في أعمال التدريس و امتحانات طلبة الماجستير.
- المشاركة في أعمال التدريس و امتحانات الدكتوراة للباطنة العامة.
- المشاركة والترتيب وإعداد امتحانات دكتوراة الغدد الصماء والسكر.
- المشاركة في التدريب الاكلينيكي للطلاب الوافدين من الخارج.
- الأشراف علي رسائل الماجستير والدكتوراه بقسم الباطنة العامة.
- الأشراف علي رسائل الدكتوراه بوحدة الغدد الصماء والسكر .
- المشاركة في النشاط العلمي الاسبوعي والشهري لقسم الباطنة.
- المشاركة في المؤتمر السنوى لقسم الباطنة العامة
- المشاركة في المؤتمر السنوى لوحدة الغدد الصماء والسكر

النشاط التطبيقي:

- المرور الاكلينيكي بوحدة السكر والغدد الصماء ووحدة العناية المركزة
- العمل بالعيادة الخارجية لوحدة السكر والغدد الصماء بمستشفى الباطنة
- العمل بالعيادة الخارجية الاسبوعية للسمنة التابعة لوحدة السكر والغدد الصماء بمستشفى الباطنة التخصصي
- المرور بقسم الباطنة العامة بمستشفى المنصورة الجامعي.

- 1. Cardiac and Metabolic Bone Changes in Adult Females with Subclinical Hypothyroidism** Ibrahim A Abouelmaaty, Enas T Elkhamisy, Basma Z Elmorsy, Abdallah M Elshal, **Alaa Wafa** International Journal of Chemical and Biochemical Sciences (ISSN 2226-9614) IJCBS, 24(8) (2023): 60-67
- 2. Association of Apolipoprotein E gene polymorphism with the risk of T2DM and obesity among Egyptian subjects** Amr A. Galal, Ahmed A. Abd Elmajeed, Rizk A. Elbaz, **Alaa M. Wafa**, Rami M. Elshazli, **Gene**, Volume 769, **2021**, 145223, ISSN 0378-1119
- 3. Safety and metabolic impact of Ramadan fasting in children and adolescents with type 1 diabetes** Amany El-Hawary / Nanees Salem / Ashraf Elsharkawy / Abdelhameed Metwali / **Alaa Wafa** / Nehad Chalaby / Abelhady El-Gilany / Megahed Abo-Elmagd / Magdy El-Ziny ;J Pediatr Endocrinol Metab Volume 29, Issue 5 (May 2016) 533–541.
- 4. Musculoskeletal Manifestations of Diabetes Mellitus in a Cohort of Egyptians.** Amir Youssef / Adel Shabana / Mohammed Senna / **Alaa Wafa** / Manar Elshewehy ;Ann Rheum Dis 2015;74:1004-1005 doi:10.1136/annrheumdis-2015-eular.3210
- 5. Study of musculoskeletal disorders in a cohort of Egyptian diabetic patients and its relation to glycemic control** Amir A. Youssef, Adel A. Shabanaa, Mohammed K. Senna, Alaa M. Wafa, Manar M. Elshewehy Tanta Med J 44:151–156 2017 Tanta Medical Journal 1110-1415
- 6. Psychiatric Co-Morbidity and Quality of Life in Egyptian Type 2 Diabetic Patients** **Alaa Wafa**/ Mohamed Adel El-Hadidy; International Journal of Clinical Medicine, 2016, 7, 756-765

7. **Thyroid Scan and Thyroid Disorders in Adolescent: 5-year Experience** Amal Halim/ Hanan Ahmed Wahba/ Hend Ahmed EL-Hadaad/ Alaa Wafa/ Amr ELhadidi / Hosam Halim; Clinics In Oncology. 29 Dec, 2016; 1: 1167.
8. **Leptin gene tetranucleotide repeat polymorphism in obese individuals in Egypt** Rizk Elbaz / Nahed Dawood / Hala Mostafa / Somaia Zaki / Alaa Wafa / Ahmad Settin International Journal of Health Sciences, Vol. 9, No. 1: 63–71 (Jan-Mar 2015).
9. **Biochemical Study on Endothelial Nitric Oxide Gene Polymorphism in Fatty Liver Patients** Rizk Ahmed El-Baz/ Alaa Wafa /Nasser Mohammed Hosny/Sameh Refaat El-Saka; IOSR Journal of Pharmacy and Biological Sciences (IOSR-JPBS) e-ISSN: 2278-3008, p-ISSN:2319-7676. Volume 10, Issue 6 Ver. I (Nov - Dec. 2015), PP 26-33
10. **Budget impact analysis for dapagliflozin in type 2 diabetes in Egypt** Gihan Hamdy Elsisy, Mohammed Moustapha Anwar, Mohamed Khattab, Ibrahim Elebrashy, Alaa Wafa, Hemat Elhadad, Mohamad Awad & João L. Carapinha; **Journal of Medical Economics** Volume 23, 2020 - Issue 8 Pages 908-914 | Received 16 Jan 2020, Accepted 20 Apr 2020, Published online: 28 May 2020
11. **Study of advanced glycation endproducts and their receptors in Egyptian type 2 diabetic individuals with peripheral neuropathy** Alaa Wafa/ Mamdoh EL-Nahas /Azza Al Biaumy/Yara Moheb Mansour; Egyptian Journal of Obesity, Diabetes and Endocrinology (Acceptance: December 13, 2016)
12. **Effect of DNA Polymorphisms of Apolipoprotein B Gene on Serum Lipid Profile in Obese Egyptians.** Rizk Elbaz / Ghada El Kannishy/ Alaa Wafa/ Hala AbdEl Hafez / Ahmed Settin ;J. of the Egypt. Soc.

Endocrine., Metab. &Diab. 2012 (January); 44(1): 111- 118 111
Original Article

13. **Predictors of recurrent thyrotoxicosis in a cohort of Egyptian thyrotoxic patients treated with radioactive iodine** Alaa M. Wafa/ Hanan A. Wahbab/ Hend A. El-Hadaadb/ Amro Elhadidib/ Hosam Halim; Egyptian Journal of Obesity, Diabetes and Endocrinology 2018, 4:1–4
14. **Plasma visfatin level in adult Egyptians with android obesity** Alaa M Wafa/Ataa M Bakr/Ibrahim Abd El Aal/Amira M Nagi Egyptian Journal of Obesity, Diabetes and Endocrinology; Year : 2017 | Volume : 3 | Issue : 1 | Page : 10-14
15. **Assessment of barriers to self-management among patients with type 2 diabetes mellitus at specialized medical hospital in Mansoura university** Hasnaa Elsayed, Wafaa Ismail, **Alaa wafa,** Heba Salama Mansoura Nursing Journal doi: 10.21608/MNJ.2017.176415 Volume 4, Issue 1 January 2017 Pages 127-139
16. **Study of Angiotensin Converting Enzyme Gene Polymorphism in Egyptian Type 2 Diabetes Mellitus with Diabetic Kidney Disease** Rizk A. El-baz/ Alaa M. Wafa/ El-Shaimaa Marrawan/ Ahmed Ragab A. El-Tawab /Zeinab Ibraheam Aly; International Journal of Clinical Medicine, 2018, 9, Aug.-8 <http://www.scirp.org/journal/ijcm> ISSN Online: 2158-2882 ISSN Print: 2158-284X
17. **Association of obesity with rs1421085 and rs9939609 polymorphisms of FTO gene with T2DM in Egyptian females”** Adel A.-H. Abdel-Rahman, Ahmed E.-S. Abdel-Megied, Rizk El Baz, Alaa M. Wafa, Abeer S. El-Zekred ;International Journal of Pharmacy and Pharmaceutical Sciences, Vol 10 Issue 9, Sep 2018.;
18. **Oxidative stress and not endothelial Nitric Oxide Synthase gene polymorphism involved in diabetic nephropathy** Abdelnaser Badawy/ Rizk Elbaz/ Amr M. Abbas/ Ahmed Elgendy/ Nadeem A.

Kizilbash/ Ayman Eldesoky/ Alaa Wafa ; Journal of Diabetes and Endocrinology Vol. 1 (2), pp. 19-26, April 2010 Available online at <http://www.academicjournals.org/JDE> ISSN 2141-2685 © 2010 Academic Journals

19. **Left Ventricular Function, Lipid Profile and Insulin Resistance in Subclinical Hypothyroidism: Role of a New Tool Pulsed Wave Tissue Doppler (PWTD) Echocardiography in Evaluation**
Mohamed Gonem MD , Maged Z Amer MD, Fayez . Al Kenawy MD, Alaa Wafa MD, Azza Al Bioumy MD; The journal of the Egyptian Society of Endocrinology, Metabolism & Diabetes, Vol. (42), No. (1) 91-100, January 2010.
20. **Effect of Genetic Polymorphisms on the development of Secondary Failure to Sulfonylurea in Egyptian Patients with Type 2 Diabetes** Dr. El-sisi Alaa E -Dr. Hegazy Sahar K.- Prof. Dr. Metwally Shereen S. - **Dr. Wafa Alaa M**, Dawood Naglaa A ;Therapeutic advances in endocrinology and metabolism.Accepted 9 Jun.(2011) 2(4) 155164 DOI: 10.1177/ 2042018811415985 2011 06:01:47-0400.
21. **Insulin resistance, Adipocytokines Pattern And Their Relation to Hepatic Steatosis in Patients with Chronic HCV** Shahira A. El-Etreby, Raghda E Farag, Alaa Wafa, Mohamed S Attia, Nader Y Elmalky, Ibrahim Abdel-Aal, Dina Eltantaway ;Alexandria Journal of Hepatogastroentology Volume VII (III) December, 2009,
22. **Obesity Biomarkers and Insulin Resistance in Patients with Chronic Hepatitis C, Genotype 4: Effect of a non-pharmacologic Weight Reduction Program** Alaa Wafa, Raghda Farag, Shahira El-Etreby, Monir Bahgat, Ibrahim Abdel-Aal, Dina Eltantaway ;Journal of Egyptian Society of Endocrinology, Metabolism and diabetes. Accepted: in 15/1/2011: Vol. 40 No.1 Jan 2011.
23. **Novel cardiovascular risk factors in patients with systemic Lupus Erythematosus: Role of interleukin-18.** Fayez el Kenawy, Abd

ElHameed A Metwali, Alaa Wafa, Ayman Z. El Samanoudy , Nadia ElMenshawy , Adel Elbadrawy; Zagazig Medical journal Vol. (14) No. (1) Jan 2008

24. **Effects of accidental antihyperglycemic overdoses on lysosomal enzymology in patients with type 2 diabetes mellitus** Sherif M. H. El-Kannishy, Azza A. El-Baiomy, Ibrahim Abdel-Aal, Alaa M. Wafa and Heba G. Kotb ;Mansora Toxicology and Forensic med Jouranal Vol. (XVII) No. (1) Jan 2009
25. **Maternal and fetal outcome in pregnant diabetic patients in Mansoura university hospital.** Raafat Abdel Fattah MD, Alaa Wafa MD, Ibrahim Abdel Aal MD; Benha Medical Journal, Volume 23 No. (1) Jan.2006.
26. **The Effects of an Educational Program on Nurses Knowledge and Practice Related to Hepatitis C Virus: A Pretest and Posttest Quasi-Experimental Design** Salwa Attia Mohamed and Alaa Mohamed Wafa; **Australian Journal of Basic and Applied Sciences**, 5(11): 564-570, 2011 ISSN 1991-817
27. **Quantification of bone marrow fat fraction in type 2 Diabetes Mellitus using Dixon MRI:** Randa Ramadan, Amany Mousa, Alaa Wafa, Rasha Elzehery, Nehal Tharwat, Journal of Advanced Zoology, Manuscript No. JAZ_022.2023 Date: 27-09-2023 ISSN: 0253-7214

1. تأثير العلاج الاستبدالي بعقار الليفوثيروكسين علي التغيرات القلبية الأيضية للعظام في الاناث البالغات المصابات بقصور الغدة الدرقية المستتر

The effect of levothyroxine replacement therapy on cardiac and metabolic bone changes in adult females with subclinical hypothyroidism

2. العلاقة بين وظيفة الغدة الدرقية, أمراض المناعة الذاتية والنمط الشكلي من السمنة قبل و بعد تخفيض الوزن غير الدوائي

The association between thyroid function, autoimmunity and morphological pattern of obesity before and after non-pharmacological weight reduction

3. دور انتشار موتر التصوير لتقييم جودة العظام في مرضي السكري من النوع الثاني وعلاقته بعلامات احلال وتجديد العظام

Diffusion Tensor Imaging For Assessment of Bone Quality In Type 2 Diabetes and its Relation to Bone Turnover Markers

4. تقييم بعض دلالات الالتهاب و عوامل الخطورة علي الجهاز الدوري و القلب و تصلب الشرايين المبكر في مرضي السمنة المراهقين

Evaluation of some inflammatory markers, cardiovascular risk factors ad early atherosclerosis in obese adolescents

5. اعراض اعتلال الجهاز العضلي الهيكلي في مرضي داء السكري

Musculoskeletal manifestations of diabetes mellitus

الإشراف والتحكيم على رسائل الماجستير:

1. دراسة تأثير جرعة هرمون الثيروكسين التعويضية للمرضى الذين قاموا بإجراء عمليات استئصال بالغدة الدرقية دراسة تحليلية مشتركة بأثر رجعي ومستقبلي

Study of the effects of post operative levothyroxine dosage in patients undergoing thyroidectomy: combined analysis of retrospective and prospective cohort study

2. المحور الهرموني الأمعائي المخي

Hormonal Gut Brain Axis

3. دراسة تأثير ادوية مثبطات ثنائي ببتيديل ببتيداز-4 في مرضى النوع الثاني من مرض السكر علي حجم و وظيفة البطين الايسر من عضلة القلب

LV size and Function in patients with Type 2 DM treated with Dipeptidyl peptidase-4 Inhibitors.

4. مستوي فيسفاتين المصل في السمنة الذكورية

Plasma Visfatin in android obesity

5. العلاقة بين الاكتئاب والسيطرة علي نسبة السكر في الدم في مرض السكري من النوع الثاني

Relation between depression and glycemic control in type 2 diabetes mellitus

6. الجديد في مرض السمنة عند البالغين OBESITY IN ADULTS: UPDATES

7. تقييم عوائق العناية الذاتية لدي مرضى السكر النوع الثاني بمستشفى الباطنة التخصصي جامعة المنصورة

Assessment of Barriers to Self-Management among patients with Type 2 Diabetes Mellitus at Specialized Medical Hospital in Mansoura University

8. معدلات المضادات المناعية الذاتية للغدة الدرقية في الأفراد المصابين بالنوع الأول من داء السكري

Frequency of thyroid auto-antibodies in type 1 diabetic individuals

9. ترهل عضلة القلب الناشئ عن داء السكري الميكانيكية والاستنتاجية العلاجية

Diabetic cardiomyopathy: evident mechanism and therapeutic implications

10. العلاج باستخدام هرمون النمو

Growth hormone (GH) therapy

11. العلاقة بين النوم وزيادة الوزن بين العاملين بشركة الدلتا للاسمدة

The association between sleep and weight gain among delta fertilizers company workers

12. الاعتلال النفسي المصاحب والباثولوجيا النفسية في افراد من المراهقين المصريين المصابين بالسمنة بمستشفيات جامعة المنصورة

Psychiatric co-morbidity and Psychopathology in Egyptian obese adolescent individuals at Mansoura University Hospitals

13. دور الموجات فوق الصوتية, خاصة مطاطية الأنسجة ونظام تدوين التقارير في التمييز بين الأورام الخبيثة ووحدات الغدة الدرقية الخبيثة

Role Of Ultrasonography, Elastography and data scoring system (TIRADs) In Differentiating Malignant From Benign Solitary Thyroid Nodules

14. استراتيجيات العلاج الغير جراحية المتطورة في مرضي قصور الشرايين الطرفية المزمنة

Evolving nonsurgical therapeutic strategies in patients with chronic limb ischemia

15. الجديد في تشخيص وعلاج زيادة افراز هرمون البرولاكتين

Updated diagnosis & management of hyperprolactinemia

16. دراسة وجود اعتلال في وظائف الغدة الدرقية في مرضي السكر من النوع الثاني

Assessment of thyroid disorders in an egyptian cohort type 2 diabetic patients

17. دراسة مستويات البلازما بنتراكسين 3 في النوع الثاني لمرضي السكري اثناء اعتلال الكلي السكري المبكر

Study of plasma petraxin 3 levels in type II diabetic patients with early diabetic nephropathy

18. النواتج النهائية للبروتينات السكرية ومستقبلاتها في الاعتلال الأعصاب الطرفية في مرضي السكري

Advanced glycation end products and their receptors in diabetic nephropathy

19. تقييم حالات الغيبوبة المترددة علي مستشفيات الباطنة

Evaluation of comatosed patients admitted to Mansoura specialized medical hospital

التحكيم رسائل ماجستير في الجامعات المصرية:

1. جامعة -الزقازيق 2021:

Type 2 Diabetes Mellitus and Obesity as Risk factors for Depression and Cognitive impairment

2. جامعة طنطا 2020: قصور الغدة الدرقية وقياس مقاييس الصفائح الدموية

Hypothyroidism and platelet parameter evaluation

3. جامعة الزقازيق 2019: تأثير عملية تكميم المعدة بالمنظار علي الإلتزان الدموي للكالسيوم والعظام

Effect of Laproscopic Sleeve Gastrectomy On calcium and Bone Homeostasis

4. جامعة الزقازيق 2020: دراسة دور جين الأديبونكتين متعدد الأشكال في المرضى الذين يعانون من اضطرابات الغدة الدرقية

Study of the role of adiponectin gene polymorphism in patients with thyroid disorders

5. جامعة طنطا 2017: السيكلوفيلين 1 البولي كدلاله جديدة لإعتلال الكلي السكري

Urinary cyclophilin a new marker for diabetic nephropathy

6. جامعة المنصورة 2019: اختلال وظائف الغدة الدرقية أثناء العلاج بالسوفوسبوفير في مرض فيروس سي المزمن

Thyroid Dysfunction in Sofosbuvir Based Therapy for Chronic Hepatitis C Virus

التحكيم رسائل الدكتوراة في الجامعات المصرية:

1. جامعة -الزقازيق 2024:

Study of serum Selenium and Osteopenia levels and their possible relations to hypothyroid disorders

الدورات العلمية والأكاديمية الحاصل عليها:

- دورة إعداد المعلم الجامعي في الفترة من 2000/10/7 – 2000/11/7
- إدارة الفريق البحثي في الفترة من 2009/12/6 – 2009/12/8
- نظام الساعات المعتمدة في الفترة من 2010/7/18 – 2010/7/20
- تنظيم المؤتمرات وتقويم الطلاب في الفترة من 2010/12/19 – 2010/12/21
- نظم الامتحانات وتقويم الطلاب في الفترة من 2010/12/19 – 2010/12/21
- الجوانب المالية و القانونية في الأعمال الجامعية من 2011/4/10 – 2011/4/12
- إدارة الوقت والإجتماعات في الفترة من 2011/5/8 – 2011/5/10
- إعداد وتصميم الاختبارات الإلكترونية في الفترة من 2016/10/9 – 2016/10/10
- مهارات التحليل الإحصائي في الفترة من 2016/10/23 – 2016/10/24
- إدارة الأزمات والكوارث في الفترة من 2016/10/30 – 2016/10/31
- الإدارة الجامعية في الفترة من 2016/11/13 – 2016/11/14
- التخطيط الإستراتيجي في الفترة من 2016/12/4 – 2016/12/5
- محركات البحث العلمي وطرق تصنيف الجامعات في الفترة من 2016/12/12 – 2016/12/13

عضوية الجمعيات الطبية العالمية:

- عضو الجمعية الامريكية للغدد الصماء Endocrine Society No. 332662
- عضو الجمعية الامريكية للسكر
- عضو الجمعية الاوروبية لدراسة السكر American Diabetes Association (ADA) No.08446498
- عضو الجمعية الاوروبية للغدد الصماء European Association of study of diabetes (EASD) No. 310008
- عضو الجمعية الاوروبية للغدد الصماء European society of endocrinology (ESC)
- عضو الجمعية الدولية لسكر الاطفال والبالغين International society of pediatric and Adolescent diabetes (ISPAD)

عضوية الجمعيات الطبية المحلية:

- رئيس رابطة أطباء الباطنة العامة بنقابة أطباء الدقهلية والمعتمدة من النقابة العامة لأطباء مصر كود الرابطة: 9/150 القيد والتسجيل: 104
- عضو الجمعية المصرية للسكر والغدد الصماء وتصلب الشرايين
Egyptian association of endocrinology, diabetes and atherosclerosis
(EAEDA)

المؤتمرات العلمية الدولية و ورش العمل:

- 1- المؤتمر الثالث للجمعية الاردنية للغدد الصماء والسكر بعمان في الفترة من
2010/5/7- 2010/5/3
- 2- الجمعية الاوربية لارتفاع ضغط الدم - ايطاليا في الفترة من 2011/6/17 -
2011/6/20
- 3- المؤتمر السنوي للجمعية الاوربية لدراسة السكر- لشبونة في الفترة من
2011/9/16 - 2011/9/12
- 4- مؤتمر الاتحاد الدولي للسكر - الامارات في الفترة من 2011/12/4 -
2011/12/8
- 5- مؤتمر الجمعية الاوربية للغدد الصماء - ايطاليا في الفترة من 2012/5/5 -
2012/5/9
- 6- المنتدى الدولي للسكر والسمنة وارتفاع ضغط الدم - برشلونة في الفترة من
2012/11/12 - 2012/11/7
- 7- مؤتمر الاتحاد الأوروبي للغدد الصماء - الدنمارك في الفترة من 2013/4/26 -
2013/5/2
- 8- مؤتمر الجمعية الامريكية لدراسة مرض السكري - شيكاغو في الفترة من
2013/6/27 - 2013/6/19

9- المؤتمر السنوي للجمعية الاوروبية لدراسة السكر - برشلونة في الفترة من

2013/9/28 – 2013/9/22

10- مؤتمر الجمعية الامريكية للسكر - امريكا في الفترة من 2014/6/11 –

2014/6/19

11- مؤتمر الجمعية الاوروبية لدراسة الكبد - فيينا في الفترة من 2014/9/14

– 2014/9/20

12- مؤتمر الجمعية الاوروبية لدراسة السكر - استكهولم في الفترة من

2015/9/19 – 2015/9/13

13- مؤتمر الغدد الصماء - امريكا في الفترة من 2016/4/6 – 2016/3/30

14- مؤتمر الجمعية الاوروبية لدراسة السكر - المانيا في الفترة من

2016/9/17 – 2016/9/11

15- المؤتمر السنوي للجمعية الأوروبية لدراسة السكر - البرتغال في الفترة من

2017/9/13 – 2017/9/10

16- مؤتمر الجمعية الأوروبية لدراسة السكر - المانيا في الفترة من

2018/10/6 – 2018/9/30

17- المؤتمر العلمي الدولي الثامن للغدد الصماء - جنوب افريقيا في الفترة من

2018/12/6 – 2018/11/29

18- المؤتمر الدولي للسكر - انجلترا في الفترة من 2019/3/9 – 2019/3/5

المؤتمرات العلمية المحلية و الدولية و ورش العمل:

1. The 22nd DCDC (Domyat Cardiovascular Diabetes Conference),
Sept. 8-10 ,2021

My lectures were: First “Management of newly diagnosed
T2DM patients: The debatable question; what’s after
metformin?” Second lecture “Advancing treatment in T2DM
From basal insulin to a fixed-ratio combination”

2. Endocrinology Unit Conference “ThyroAlex 9” ,5th July 2019
My lecture **“Updates in management of graves of salmopathy”**
3. 14th Annual Conference Of /Zagazig Endocrinology & Diabetes Unit (ZEDU), Internal Medicine Department, Faculty of Medicine, Zagazig University, 14&15. December.2016 **“Diabetes And Endocrinology 2016 Highlights”**
4. ThyroAlex 3, Sheraton Montazah Hotel - Alexandria. ,Friday,15. July.2016, My lecture **Graves ophthalmopathy**
5. The Annual Meeting of Port Said Society of Internal Medicine, Helnan Hotel - Port Said ,1&2. September. 2016 **My lecture (kidney and diabetes)**
6. The American Association of Continuing Medical Education, Cairo - Egypt, May.2016
7. 3rd Delta Diabetes Association Annual Congress, 17th Annual Congress of Egyptian Society of Pancreatic Islet Transplantation Research for Diabetic Patients, Marriott El Zamalek Hotel, Cairo- Egypt, 4&5. November.2015, **My lecture (Brain as an endocrine organ)**
8. , Delta Diabetes Association (DDA) DDA Review of ADA 2016, Trading Chamber Hall in Domyat, 19. August.2016, **My lecture (Empareg study 2016 effects of SLT2inhibitors)**
9. , 52nd Annual Meeting of The European Association for The Study Of Diabetes, Munich, Germany, 12-16. September.2016
- 10.1 6th Annual Congress of Egyptian Society Of Pancreatic Islet Transplantation Research For Diabetic Patients, Marriott, El Zamalek, Hotel Cairo – Egypt, 19&20. November.2014, **My lecture GLP-1R analogue as a new antidiabetic**
11. The 17th DCDC Domyat Cardiovascular Diabetes Conference, El Hekma Club, Ras El Bar Domyat, 20-22. April.2016 **My lecture Dysglycemia and CKD**

12. The Insulin Workshop ,Fairnont Nile City Cairo, Egypt, 17&18. April.2014, **My Lecture Insulin in hospital & emergency**
13. 15th Domyat Cardiovascular & Diabetes Conference (DCDC, 2014), El Hekma Club, Ras El Bar Domyat, 1-4. April.2014, **My talk Diabetic complications**
14. Annual Conference Of Mansoura Nephrology & Dialysis Unit, 3-6. February.2015, Kidney in Diabetes & Hypertension: The Deadly Alliance
15. 5th Arab Diabetes Forum, Marriott EiZamalelk Hotel, Cairo Egypt, 3&4&5. Sept.2014, **My lecture Diabetes and liver**
16. Delta Diabetes Association, Marriott El Zamalek Hotel Cairo, Egypt, 28&29&30. May.2014, **My lecture Cpeptide and diabetes**
17. Internal Medicine Depl 2015, 6&7&8. May .2015, Emergencies in Internal Medicine: Policies & Procedures
18. 4th Annual Egyptian Thyroid Group Meeting, Faculty Of Medicine, Zagazig University, 18. Feb.2016, **My lecture Kidney as a for diabetes treatment**
- 19., 50th Annual Meeting Of The European Association For The Study Of Diabetes, Vienna, Austria, 15-19. Sept.2014,
20. 1st Annual Meeting Of The European Association For The Study Of Diabetes, Stockholm, Sweden, 8-14. Sept .2015,
- 21., Symposium Of Diabetes & Endocrinology Unit Internal Medicine-Mansoura University World Day Of Diabetes, , 26.Nov.2015 , Diabetes Mellitus-Up To Date
22. The 18th Annual Congress Of Egyptian Society Of Pancreatic Islet Transplantation Research For Diabetic Patients, Marriott El Zamalek Hotel, Cairo, Egypt, 2&3.Nov.2016 , **My Lecture Mechanisms of acute dysglycemic brain dysfunction in T1DM**
- 23., 3rd Annual International Hepato-Gastroenterology Conference & Workshop In Collaboration With: Mansoura Hepato

- Gastroenterology Club (MHGC), Internal Medicine Department
Mansoura University, 13&14&15. July.2016, Mansoura
Convention Center "Pediatrics Hospital Convention Center"
24. Diabetes And Endocrine Unit Conference Endocrine Disorders In
Pregnancy), Tanta Faculty Of Medicine Internal Mdicine
Department ,Diabetes And Endocrine Unit In Tanta Sporting
Club, 26.Nov.2015, **My lecture Diabetes and lactation**
 25. 13th Annual Conference Of Zagazig Endocrinology & Diabetes
Unit (Zedu) ,Internal Medicine Department, Faculty Of Medicine
, Zagazig University ,8&9.April.2015, "Updates In Diabetes And
Endocrinology"
 26. 1st MENA Diabetes Type 1 Summit, Jumeirah Etihad Towers
Hotel, Abu Dhabi, UAE, 2&3.May.2014,
 - 27., 3rd Delta Diabetes Association Annual Congress, Cairo - Egypt,
18&19&20 .May.2016, **My lecture Diabetes and Ramadan**
 - 28., The 4th Annual Congress Of DiaEgypt, Intercontinental City
Stars Hotel Cairo, Egypt , 17&18&9. Oct.2012,
 29. Diabetes A Chronic Liver Disease, , 14.Feb.2013,
 30. 5th National Egyptian Diabetes Congress , Tulip Hotel Alexandria
, May.8. Friday.2015,
 - 31., ThyroAlex 4, AzurHotel,Alex, Friday. 16. Dec.2016, **My lecture
was Thyroid and Diabetes**
 - 32., 49th Annual Meeting Of The European Association For The
Study Of Diabetes, Barcelona, Spain, 23-27. Sept.2013
 33. 48th Annual Meeting Of The European Association For The
Study Of Diabetes, Berlin, Germany, 1-5. Oct.2012,
 34. The Endocrine Society's 98th Annual Meeting & Expo, Boston,
Ma, 1-4.April.2016
 35. The 4th World Congress On Controversies To Consensus In
Diabetes, Obesity And Hypertension, Barcelona Spain,
8&9&10&11.Nov.2012,

36. 7th Annual Conference Of Recent Diagnostic And Therapeutic Of Some Hepato-Endocrinal Disease, Mansoura-Port Said, 12&13. April.2012,
37. The 4th Annual Congress DiaEgypt, Intercontinental City Stars Hotel Cairo, Egypt, 17&18&19. Oct.2012,
- 38., 1st Annual Meeting Of Delta Diabetes Association (DDA), El Hekma Club, Ras El Bar ,Domyat, 3.Jan.2013,
- 39., Advanced Technologies & Treatments For Diabetes
40. The 6th International Conference On Advanced Technologies & Treatments for Diabetes (ATTD), Paris, France, 27. February To 2. March 2013,
41. 5th National Egyptian Of Diabetes And Endocrinology, Intercontinental, Cairo Citystars Hotel, 2&3&4.Oct.2013, **My lecture Updates of diabetic nephropathy**
42. 74th American Diabetes Association, SAN FRANCISCO, CA, 13-17.JUNE.2014
43. 14 Th International Congress Of Eshgid, Helnan Palestine Hotel, Alexandria,, 29&30&31.August.2012,
44. Rheumatological& Immunological Emergencies, , 19&20&21. Sept.2012,
45. Delta Diabetes Association 2018, Marriot el-Zmalek Cairo, July 2018, My lectures are **Neuropsychiatric Aspects of Diabetes and Targeting Glucagon in Management of T2DM**
46. 21st European Meeting on Hypertension and cardiovascular prevention, Milan , Italy June 17-20, 2011.
47. 46th Annual Meeting of the European Association for the study of diabetes 20- 24 September 2010, Stockholm, Sweden.
48. 47th Annual Meeting of the European Association for the study of diabetes September 2011, Lisbona, Portugal.
49. 48th Annual Meeting of the European Association for the study of diabetes September 2012, Berlin, Germany.

50. Emirates diabetes congress 2009 (EDS 2009) held in Dubai from 7 -8 November 2009.
51. The 3rd Congress of Jordanian society of endocrinology, Diabetes & Metabolism (JSED).
52. The second joint JSED-AACE congress.
53. The 9th congress of the pan Arab Society of Endocrinology & Diabetes (PASED) Held on May 3 -7, 2010 Amman, Jordan
54. The 6th Annual Conference of Specialized Medical Hospital (Mansoura) in Titled Guidelines Management of Common Medical Problems, Mansoura Port-Said. 28-29 April 2011.
55. The 13th Annual scientific conferences of the Egyptian group of diabetes in collaboration with the Egyptian Association of Endocrinology, Diabetes and Atherosclerosis, 22-24 October 2008 Hilton Green Plaza Hotel Alexandria, Egypt.
56. The 14th annual scientific conference the Egyptian association of endocrinology, diabetes and atherosclerosis & the Egyptian Group of Diabetes EAEDA & EGD from 14-16 October 2009 Helnan Palestine Hotel, Alexandria, Egypt.
57. The 12th Pan Arab Conference on Diabetes in March 25-28, 2008.
58. The 14th Pan Arab Conference on Diabetes in March 23-26, 2010 Cairo, Egypt.
59. The 2nd Annual congress of the Global diabetes alliance 26-29 October 2010, Cairo, Egypt.
60. The 2nd National Egyptian Diabetes Congress Dia-Egypt 2010 12-15 October Alexandria four seasons Hotel, Alexandria, Egypt.
61. **The American Academy of continuing Medical Education** The 14th Annual scientific conference of the Egyptian Group of Diabetes and EAEDA, international center for organization & marketing (ICOM) Alexandria, Egypt 14-16, 2009.
62. **The American Academy of continuing Medical Education** The 13th congress of the Egyptian Society of endocrinology &

Obesity, provided by international center for organization & marketing . Egyptian society of endocrinology & obesity/ American Association of clinical Endocrinologists. Alexandria, Egypt 12-14, 2010.

63. The 4th annual meeting of the Egyptian Medical association for the study of obesity February 7-9, 2007, Cairo, Egypt.
64. The 12th Annual scientific conference of the Egyptian group of diabetes 24-26 October 2007 Alexandria, Egypt.
65. The 10th Annual Lipid Day & interactive cardiology course – 2nd Annual meeting of the working group for lipidology, vascular biology and research Pan Arab summit for lipidology and vascular biology 14-16 November 2007.
66. The 3rd Annual congress of (AASD), The Arabic Association for the study of diabetes and metabolism (AASD) 29-31 October, 2008 Cairo, Egypt.
67. The 35 Annual international congress of the Egyptian society of cardiology 25-29 February 2008, Cairo, Egypt.
68. The 5th Annual conference Internal Medicine Department, Specialized Medical Hospital – Mansoura Faculty of Medicine Mansoura – Port Said 20-21 May 2010 Titled " Updates in Hepato-Endocrine Disorders".
69. The 1st Annual Conference of Specialized Medical Hospital (Mansoura) Titled "Medical Emergencies towards therapeutic protocols on 24-26 August 2006.
70. The 2nd annual conference of the rheumatology and immunology unit, Mansoura Faculty of Medicine, titled "Updates of Rheumatology & Immunology Manifestation of systemic disorders" 16-17 July 2009.
71. The 14th International congress of ESTIP, The Egyptian Society of tropical medicine infectious and parasitic diseases, June 17-19, 2009, Alexandria, Egypt.

72. The 15th International congress of ESTIP, The Egyptian Society of tropical medicine infectious and parasitic diseases, June 16-18, 2010, Alexandria, Egypt.
73. The 16th International congress of ESTIP, The Egyptian Society of tropical medicine infectious and parasitic diseases, June 22-24, 2011, Alexandria, Egypt.
74. The 13th Annual conference of the Egyptian Diabetes Association "Diabetes Complications Prevention and Management" 20-22 June 2007, Mansoura Port-Said.
75. The 13th Annual scientific conference of the Egyptian Group of diabetes "The Egyptian Association of Endocrinology, Diabetes and Atherosclerosis" 22-24 October 2008 Alexandria Egypt.
76. The 14th Annual scientific conference of the Egyptian Diabetes Association (Mansoura) "Controversies in Diabetes and Endocrinopathies 3-5 April 2008 Mansoura –Port Said.
77. Annual conference of clinical pathology department " Clinical Pathology and Patient Care: A cross Talk" 29-30 April 2009.
78. The 2nd Annual conference on Current opinions in diabetes, Endocrinology and geriatrics. Mansoura – Port Said 8-9 December 2005.
79. The Cardio Alex Pan Arab international cardiology conference 23-26 June 2009.
80. The VI Annual conference of clinical pathology and the VII Egyptian - French Seminar of Immunology and molecular Biology September 25-26, 2002.
81. 60th Annual Meeting European Association for the Study of Diabetes 9 - 13 September 2024 Madrid, Spain
82. Diabetes UK 17 to 19 April 2024 ExCeL London